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§ 53 Dnr 2022/00117 

Kungörelse 2023 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Dagordningen godkänns. 

 

 

Ärendet 

Sammanträdet har tillkännagivits genom anslag på kommunens digitala 

anslagstavla på www.ovanaker.se och med annons i tidningen WoxnadalsNytt. 

Kungörelsen har även skickats till kommunfullmäktiges ledamöter och ersättare. 
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§ 54 Dnr 2022/00095 

Allmänhetens frågestund 2023 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Att barn- och utbildningsnämndens ordförande återkommer med svar på 

frågorna, då denne inte är på plats. 

 

 

Ärendet 

Kommunfullmäktige har den 22 mars 1999 beslutat att införa Allmänhetens 

frågestund på kommunfullmäktiges sammanträden. 

 

Beslutsunderlag 

Frågor från Mia Forsblom anmäldes på sittande möte: 

1. Varför har det beslutats att man inte längre kan åka med skolbussen i mån 

av plats? 

2. Är det nu omöjligt att ta med kompisar hem efter skolan om man är 

berättigad skolskjuts men inte dom? 

3. Har det gjorts någon konsekvensanalys inför beslutet om att neka skolbuss 

i mån av plats? 

 

Yoomi Renström (S) ber om att få återkomma med svar till Mia Forsblom innan 

sommaren, då barn- och utbildningsnämndens ordförande inte är på plats att svara 

på frågorna. 
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§ 55 Dnr 2023/00607 

Information om Bollnäs Ovanåkers Renhållning AB 
2023 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige har tagit del av informationen. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Mari Törrö, VD för Bollnäs Ovanåkers Renhållnings AB presenterar bolaget och 

berättar om verksamheten idag och framåt. 
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§ 56 Dnr 2023/00608 

Information från Arbetsmarknadsenheten 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige har tagit del av informationen. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Stefan Jonsson, chef på kommunens arbetsmarknads- och näringslivsavdelning, 

berättar om verksamheten och hur avdelningen arbetar med dagens utmaningar. 
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§ 57 Dnr 2023/00514 

Interpellation om kompetensförsörjning - ställd till 
ordförande i barn- och utbildningsnämnden 

Ärendet bordläggs, då barn- och utbildningsnämndens ordförande inte är på plats. 
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§ 58 Dnr 2023/00515 

Interpellation om kompetensförsörjning - ställd till 
ordförande för socialnämnden  

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Att anse interpellationen besvarad. 

 

 

Ärendet 

Följande interpellation, inkommen 2023-05-10 är ingiven av fullmäktigeledamoten 

Andreas Kissner (KD): 

 

”Jag vill lyfta fram den viktiga frågan om kompetensförsörjning inom socialtjänsten. 

Det är en grundläggande förutsättning för att kunna erbjuda högkvalitativ och trygg 

vård och omsorg till våra medborgare, men det är också en utmaning som vi måste 

ta på allvar. 

 

Det är känt att det råder brist på personal inom socialtjänsten och att det är en tuff 

konkurrens om de kvalificerade medarbetarna. Samtidigt ställer en alltmer komplex 

vård- och omsorgsverksamhet höga krav på kompetens och erfarenhet. För att 

möta dessa utmaningar behöver vi därför ta fram en väl genomtänkt strategi för att 

säkerställa att vi har tillgång till rätt personer med rätt kompetens. 

 

Jag vill därför fråga socialnämndens ordförande vilka åtgärder som är planerade för 

att möta kompetensutmaningarna inom socialtjänsten? Ser ni behovet av att 

exempelvis öka utbildningsinsatserna för att attrahera fler medarbetare med 

relevant kompetens? Vilka åtgärder sätts in för att säkerställa en god arbetsmiljö 

och långsiktighet för att behålla den personal vi har inom verksamheten? 

 

Jag ser fram emot att höra ert svar och hur ni tänker kring dessa frågor.” 

 

Beslutsunderlag 

Interpellation till ordförande för socialnämnden Gun-Marie Swessar 

Svar på interpellation 
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§ 59 Dnr 2023/00599 

Interpellation om industrimark - ställd till 
kommunstyrelsens ordförande 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Att anse interpellationen besvarad. 

 

 

Ärendet 

Följande interpellation, inkommen 2023-05-31 är ingiven av fullmäktigeledamoten 

Mikael Jonsson (M): 

 

”Med anledning av  revideringen av detaljplanerna för Berga och Gretes i Edsbyn 

och ny planläggning för industrimark på nämnda områden, och där Länsstyrelsen 

haft synpunkter på båda, vill jag lämna följande kommentarer och fråga här nedan. 

Industrimark i Ovanåker är en bristvara, speciellt i Edsbyområdet, och vi alla vet att 

planläggningen av densamma har långa ledtider och att kommunen har ett ansvar 

att tillgodose näringslivets behov av detta. Nu händer det som ibland inträffar i 

dessa ärenden, Länsstyrelsen har synpunkter, vilket får till följd att kommunen drar 

tillbaka sitt förslag kring området som benämns Gretes i sin helhet och delvis på 

området Berga. I princip är vi då tlllbaka på ruta noll och arbetet måste starta om 

med andra områden. Besvärande i dessa fall är att arbetet med de här två 

områdena pågått i ungefär tre år, och markreserv är för kommunen en viktig del i 

näringslivsarbetet. 

 

Min fråga till kommunstyrelsens ordförande är hur ser nu planen ut för att hitta och 

snabbt få fram nya marker att planlägga för kommande intressenter?” 

 

 

Beslutsunderlag 

INTERPELLATION INDUSTRIMARK 

Svar på Interpellation 19 juni 
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§ 60 Dnr 2023/00512 

Motion - Redovisning av sponsring AEFAB 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen delegeras till kommunstyrelsen för besvarande. 

 

Ärendet 

Följande motion, inkommen 2023-05-09 är ingiven av fullmäktigeledamoten Susan 

Kangosjärvi Persson (V): 

 

”Personer som är aktiva i det ideella föreningslivet vet att det kan vara viktigt med 

ekonomisk stöttning från kommunen, privatpersoner och företag. På Aefabs 

hemsida går det att läsa att föreningar kan ansöka om sponsring. 

 

För transparens och tydlighet är det bra om sponsringen redovisas i Aefabs 

årsredovisningar samt vilka föreningar som blir sponsrade. 

 

Något som saknas i årsredovisningen är också vem eller vilka det är som bekostar 

sponsringen? Är det hyresgästen, medarbetaren eller är det kommunens 

förvaltningsavtal? 

 

Med hänsyn till dessa frågeställningar yrkar Vänsterpartiet  

• Att en ekonomisk redovisning av hur mycket Aefab sponsrar årligen tydligt 

ska finnas med i årsredovisningen för 2023 och framöver. 

• Att den ekonomiska redovisningen i årsberättelsen för 2023 (och framöver) 

tydligt ska redovisa varifrån sponsorpengarna tas. 

• Att en redogörelse, för vilka föreningar Aefab sponsrar varje år, ska tas 

med i årsberättelsen för 2023 och framöver.” 

 

 

Beslutsunderlag 

Redovisning av sponsring 

 

Skickas till 

Kommunstyrelsen för besvarande 
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§ 61 Dnr 2023/00513 

Motion - Olagligt förvaltningsavtal mellan Ovanåkers 
kommun och AEFAB 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen delegeras till kommunstyrelsen för besvarande. 

 

Ärendet 

Följande motion, inkommen 2023-05-09 är ingiven av fullmäktigeledamoten Susan 

Kangosjärvi Persson (V): 

 

”Ovanåkers kommun låter idag det kommunala bostadsbolaget Aefab sköta 

förvaltningen av kommunens fastigheter såsom förskolor, skolor, äldreboenden och 

idrottsanläggningar m.m. – helt utan upphandling. Hälften av städningen i de 

kommunala fastigheterna utförs av Aefab, också utan upphandling. 

 

Ovanårs kommun är inte Aefabs enda, eller största kund utan bostadsbolaget har 

mest privatpersoner som kunder och i och med det strider förvaltningsavtalet mot 

LOU, lagen om offentlig upphandling. 

 

För att det så kallade Teckalundantaget (Inhouseundantaget) ska kunna tillämpas 

måste två kriterier vara uppfyllda. Det ena handlar om att minst 80 procent av det 

kommunala bostadsbolaget Aefabs verksamhet måste bedrivas åt Ovanåkers 

kommun. 

 

Vänsterpartiet yrkar därför: 

• att förvaltningsavtalet med Aefab omgående sägs upp. 

• att kommunen tar över förvaltningen i egen regi. 

• att fastighetsavdelningen uppdras att utreda hur förvaltningen av 

kommunens fastigheter ska skötas framöver.” 

 

Beslutsunderlag 

Olagligt förvaltningsavtal mellan Ovanåkers kommun och AEFAB – Motion 

 

Skickas till 

Kommunstyrelsen för besvarande 
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§ 62 Dnr 2023/00576 

Motion - Fullmäktigemöten på dagtid 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen delegeras till kommunstyrelsen för beredning och ska sedan till 

kommunfullmäktige för beslut. 

 

 

Ärendet 

Följande motion, inkommen 2023-05-19 är ingiven av fullmäktigeledamoten Maria 

Unborg (M): 

 

”Ovanåkers kommuns fullmäktigemöten hålls enligt praxis på måndagskvällar med 

start 18.30 såvida det inte är speciella ärenden som gör att debatt etc kan dra ut på 

tiden då mötena kan börja lite tidigare. Allt fler kommuner börjar nu införa att 

sammanträden hålls på dagtid. 

 

Det är inte ovanligt att mötena sträcker sig till runt 21.30-22.00 på kvällarna och 

senare. Att lägga mötena på kvällstid innebär att tjänstepersoner behöver arbeta 

kvällspass samt att de kan behöva vänta i timmar innan de får ta upp sin punkt men 

även att ledamöterna som ska närvara kanske först har ett arbetspass på dagen för 

att sen ha ett pass på kvällen. Det kan även innebära att ledamöterna inte har 

möjlighet att engagera sig i fullmäktige för att det är svårt att få till livspusslet med 

jobb och barn etc. 

 

Något som brukar kommenteras är att det saknas i fullmäktige är unga och kvinnor. 

En anledning till detta kan vara att det är svårt att få ihop att vara förälder och 

kunna medverka på möten på kvällstid eftersom man då har ansvar för 

barnet/barnen. 

 

Skulle fullmäktigemötena läggas på dagtid skulle det möjliggöra för 

tjänstepersonerna att utföra sitt arbete på dagtid, ledamöter skulle troligtvis vara 

piggare och alertare efter att inte först ha utfört ett dagsarbete för att sen sitta och 

fatta viktiga beslut på kvällen. Vi möjliggör även för ledamöter med barn att kunna 

medverka eftersom vi i kommunen tillhandahåller barntillsyn på dagtid. 
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Med hänvisning till ovanstående föreslås 

- Att utreda förutsättningarna för att ha fullmäktigemöten på dagtid.” 

 

 

Beslutsunderlag 

Motion om fullmäktigemöten på dagtid. 

 

Skickas till 

Kommunstyrelsen för beredning. 
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§ 63 Dnr 2023/00507 

Tertialuppföljning 2023 Ovanåkers kommun 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Att fastställa Tertialuppföljningen 2023 Ovanåkers kommun. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Ovanåkers kommuns redovisade resultat för 2022 är 30,9 mnkr, årsbudgeten är 0,0 

mnkr. Föregående år var resultatet 13,5 mnkr. Verksamhetens nettokostnader är 

8,7 mnkr bättre än budget och skatteintäkter och statsbidrag är 29,9 mnkr bättre än 

budget. Finansnettot däremot är 7,7 mnkr sämre än budget. 

 

Kommunens balanskravsresultat blev 19 652 tkr vilket innebär att kommunen inte 

behöver använda av resultatutjämningsreserven eller återställa ett underskott under 

de kommande 3 åren. Avsättning till resultatutjämningsreserv (RUR) är gjort enligt 

kommunfullmäktiges riktlinjer och är för 2022 22 985 tkr, medel som efter 

kommunfullmäktiges beslut kan utnyttjas under lågkonjunktur. 

 

Resultatutjämningsreserven uppgår därmed till totalt 50 681 tkr vid årsskiftet. 

Av de koncernövergripande verksamhetsmålen bedöms 12 mål som uppfyllda, 1 

mål bedöms som delvis uppfyllt och 1 mål bedöms som inte uppfyllt. 

Av de tre fastställda finansiella målen bedöms resultatmålet som uppfyllt, 

investeringsmålet som inte uppfyllt och soliditetsmålet som uppfyllt. 

 

 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2023-05-29 § 107 Tertialuppföljning 2023 Ovanåkers kommun 

Tjänsteskrivelse 

Tertialuppföljning 2023 Ovanåkers kommun del 1 

Tertialuppföljning 2023 Ovanåkers kommun del 2 

Investeringsuppföljning 2023 tertial 

Styrkortsuppföljning tertial 2023 

 

Skickas till 

Ekonomiavdelningen 
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§ 64 Dnr 2023/00508 

Tilläggsbudgetering Löneöversyn 2023 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige utökar kommunstyrelsens ram med 1 359 000 kr år 

2023 och med 1 808 000 kr från och med år 2024 för effekt av löneöversyn 

2023. 

2. Kommunfullmäktige utökar kultur- och fritidsnämndens ram med 397 000 kr 

år 2023 och med 525 000 kr från och med år 2024 för effekt av löneöversyn 

2023. 

3. Kommunfullmäktige utökar samhällsbyggnadsnämndens ram med 182 000 

kr år 2023 och med 242 000 kr från och med år 2024 för effekt av 

löneöversyn 2023. 

4. Kommunfullmäktige utökar miljö- och byggnämndens ram med 139 000 kr 

år 2023 och med 185 000 kr från och med år 2024 för effekt av löneöversyn 

2023. 

5. Kommunfullmäktige utökar barn- och utbildningsnämndens ram med 5 129 

000 kr år 2023 och med 6 835 000 kr från och med år 2024 för effekt av 

löneöversyn 2023. 

6. Kommunfullmäktige utökar socialnämndens ram med 7 011 000 kr år 2023 

och med 9 342 000 kr från och med år 2024 för effekt av löneöversyn 2023. 

7. Kommunfullmäktige finansierar en del via minskning av budgetposten för 

kostnadsökningar med 12 474 000 kr år 2023 och en minskning av 

budgetposten kostnadsökningar med 18 937 000 kr från och med år 2024 

för effekt av löneöversyn 2023. 

8. Kommunfullmäktige utökar budgetposten skatteintäkter med 1 743 000 kr 

år 2023 och löser därigenom resterande del av finansieringen. 

 

Ärendet 

I ärendet omfördelas budget från den centrala budgetposten kostnadsökningar till 

respektive nämnd i enlighet med beslut om löneöversyn 2023. Personalavdelningen 

har med utgångspunkt i det beslut om Löneöversyn 2023 (ks au §54 2023-04-11) 

tagit fram vilka procentsatser som ska gälla för vilka ansvarsenheter. I beslutet stod 

följande ”Att i löneöversyn 2023 utgörs utrymmet av 3,1% inklusive eventuella 

satsningar för de avtalsområden som inte har central fastställd nivå.” 

Ekonomiavdelningen tar sedan de budgetposter som respektive nämnd budgeterat 
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för personalkostnader och räknar upp med den procentuella ökningen. I den 

antagna budgeten för år 2023-2025 finns en budgetpost som benämns 

kostnadsökningar.  

 

För år 2023 budgeterades för en löneöversyn för 2023 på 3,1% vilket motsvarade 

12 474 000 kr år 2023. Utfallet av löneöversynen blev 3,56 % eller 14 217 000 kr 

vilket är 1 743 000 kr högre än det som budgeterats. 

 

För att lösa resterande finansiering har budgetposten skatteintäkter utökats med 

1 743 000 kr år 2023. Utökningen är möjlig då skatteintäkterna antas bli högre än 

då budgeten antogs. Vid budgetering använder sig kommunen av den 

skatteunderlagsprognos som SKR (Sveriges kommuner och regioner) tar fram. 

Budgeten för skatteintäkterna baserades då på den skatteunderlagsprognos som 

presenterades av SKR den 25 augusti 2022 och uppgick då till ca 818,5 mnkr. I den 

senaste skatteunderlagsprognosen som presenterades av SKR den 27 april 2023 

uppgick skatteintäkterna till ca 826,2 mnkr. Att skatteunderlagsprognosen nu är 

bättre möjliggör en uppbudgetering av budgetposten skatteintäkter. 

 

Budgetering av helårseffekten av löneöversyn 2023 kommer att inarbetas i 

kommande beslut om planeringsförutsättningar för åren 2024-2026.  

 

Enligt uppgift från personalavdelningen blev effekten av löneöversyn enligt nedan: 

Nämnd Löneöversyn 2023 

Kommunstyrelsen 3,49 % 

Samhällsbyggnadsnämnden 3,43 % 

Kultur- och fritidsnämnden 3,48 % 

Miljö- och byggnämnden 3,22 % 

Barn- och 

utbildningsnämnden 

3,23 %  

Socialnämnden 3,88 % 

 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2023-05-29 § 109 Tilläggsbudgetering Löneöversyn 2023 

Tjänsteskrivelse, 2023-05-10 

Tilläggsbudgetering löner 2023 

 

Skickas till: Ekonomiavdelningen 
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§ 65 Dnr 2023/00275 

Budget- och verksamhetsplan 2024-2026: 
Planeringsförutsättningar 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige antar dokumentet Budget- och verksamhetsplan 2024-

2026: Planeringsförutsättningar 

 

Kommunfullmäktige antar uppdrag beskrivna nedan: 

1. BUN 

Enligt skollagens beslut om en likvärdig skola ska alla elever ges möjlighet till goda 

studieresultat oavsett social bakgrund och vilken skola man går i. Detta innebär att 

alla barn i Ovanåkers kommun, oavsett vilken skola man går i ska ges samma 

möjligheter till en kvalitativ utbildning. Trots detta visar skolresultaten att skillnaden 

mellan våra grundskolor är omotiverat stor. 

• Vi vill att en analys görs av vad skillnaderna beror på och att 

skolförvaltningen presenterar vilka åtgärder man tänker vidta. 

2. BUN 

De elever som går IM programmet på vårt gymnasium har haft goda möjligheter att 

få hjälp för att ta sig vidare i utbildningssystemet. Detta är avgörande för att de ska 

få en så bra start ut på arbetsmarknaden som möjligt. Resultaten har visat att IM 

programmet de senaste åren visat på ett sämre resultat än tidigare. 

• Vi vill det görs en analys av vad detta sämre resultat beror på och vilka 

åtgärder som kommer att vidtas för att på bästa sätt hjälpa de elever som 

går på IM programmet. 

3. SOC 

Det finns ett starkt önskemål från personal inom äldreomsorgen att minska 

helgarbete från varannan helg till två av fem eller var tredje helg. 

Arbete inom äldreomsorgen innebär självklart helgarbete men för att göra arbetet 

mer attraktivt för arbetssökande bör man titta på möjligheten att minska arbetet på 

helgerna. 

• Vi vill att socialförvaltningen bland annat tittar på vilka exempel det finns 

från andra kommuner som har samma problematik som vi och utreder vilka 

möjligheter det finns att tillmötesgå personalens önskemål. 

4. SOC 

Lika viktigt som personalens arbetsmiljö är kvaliteten på den omsorg som vi ger de 

äldre. Sådana faktorer som, möjlighet att påverka sin livssituation eller att inte ha 
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fler personal runt sig än att man kan få en relation med dem och känna trygghet, 

gör att livskvaliteten för de människor som behöver vår omsorg ökar. 

• Vi vill att vi tittar på de goda exempel och pilotprojekt som görs inom dessa 

områden och utreder vad vi kan lära och använda oss av för att höja 

kvaliteten inom vår äldreomsorg. 

5. KS och SBN 

Det händer alltför ofta att större investeringar blir dyrare än vad som budgeterats för 

dem. Detta kan bero på faktorer som vi inte alltid styr över men det kan också bero 

på faktorer som vi ansvarar för. 

• Vi vill att ansvariga inom respektive förvaltning analyserar de processer 

som varit i några tidigare byggprojekt och presenterar hur vi kan förbättra 

processen för att minska risken för ekonomiska bakslag. 

6. KS 

Både kommunen och våra helägda bolag har bilar och transporter i egen regi. För 

att på bästa sätt kunna optimera miljö- och hållbarhetsarbete behöver vi ha en 

genomtänkt fordonsstrategi i kommunen. 

• Vi vill att en genomlysning görs av kommunkoncernens fordonspark samt 

att vi utreder om en gemensam strategi och handlingsplan skulle ge en 

ekonomisk och miljömässig fördel. 

 

Beslutsgång 

Yoomi Renström (S), Andreas Kissner (KD) och Hans Jonsson (C) yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Ett enigt kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag via acklamation. 

 

Susan Kangosjärvi Persson (V) deltar inte i beslutet. 

 

Ärendet 

Som underlag till detta beslut är de behov av kostnads- och intäktsförändringar och 

volymförändringar (äskanden) som nämnderna bedömt som aktuella för kommande 

år. Dessa ska efter nämndbeslut behandlas av kommunfullmäktige i syfte att lämna 

ekonomiska ramar för 2024-2026. Även senast känd information om skatteintäkter, 

löneuppräkning och pensioner m.m. har hanterats i detta beslut. 
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Kostnads- och intäktsförändringar och volymförändringar (äskanden) som 

nämnderna beslutat om och hur kommunfullmäktige valt att hantera dem finns 

under separata rubriker i dokumentet. 

 

Nämnderna ska efter detta beslut beskriva vad som händer i verksamheten utifrån 

de angivna ekonomiska förutsättningarna. Nämnderna ska runt den sista augusti 

besluta om verksamhetsplan och styrkort för budgetperioden samt tydliggöra 

nödvändiga förändringar i verksamheten. 

 

Målet är att kommunfullmäktige den 6 november ska besluta om slutgiltiga ramar 

och de handlingar som kommer från nämnderna. 

 

 

Beslutsunderlag 

Förslag till kommunstyrelsen, 2023-05-26 

Budget 2024-2026 inkl. planeringsförutsättningar, ppt 

Budget och verksamhetsplan 2024-2026: planeringsförutsättningar 

Planeringsförutsattningar 2022-2040 

Budget och verksamhetsplan 2024-2026 planeringsförutsättningar – 2023-05-27 

Planeringsförutsättningar 2022-2040 – 2023-05-27 

Resultatbudget 2024-2026 – 2023-05-27 

 

Skickas till 

Samtliga nämnder, Ekonomiavdelningen 
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§ 66 Dnr 2023/00276 

Investeringsplan 2024-2028 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige antar dokumentet Investeringsplan 2024-2028. 

 

 

Beslutsgång 

Yoomi Renström (S) och Andreas Kissner (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens 

förslag. 

 

Ett enigt kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag via acklamation. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Varje år beslutas om en investeringsplan för nästkommande år och en plan för de 

därpå följande fyra åren. Nämnderna har getts möjlighet att, utifrån tidigare beslutad 

plan, besluta om kompletteringar och föreslå ändringar. Skriftlig sammanställning av 

nämndernas beslut har gjorts av ekonomiavdelningen.  

 

Ärendet 

Investeringsplan för perioden 2024-2028 uppgår till totalt 151,3 miljoner kronor.  

Nedan beskrivs de förändringar som är i jämförelse med de förslag som fanns i plan 

för åren 2024-2027 i investeringsplan 2023-2027. 

 

Investeringarna är fördelade enligt följande: 

 

Fastigheter, 53,28 mnkr 

Offentliga lokaler: 50,58 mnkr varav 6,58 mnkr funnits i investeringsplan sedan 

tidigare och resterande är nya medel. Investeringsobjekten är följande: 

• Viksjöfors skola, Golv i kök och matsal: 280 tkr år 2028 (år ändrat från 2024 

till 2028) 

• Viksjöfors skola, Ventilation och belysning: 600 tkr år 2024 (ny) 

• Ospecificerade investeringar/Återinvesteringar i fastigheter: 35,4 mnkr 

varav 2,0 mnkr år 2024, 4,9 mnkr år 2025 och 9,5 mnkr per år 2026-2028 
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(ändrade belopp, utökning med 25,9 mnkr åren 2023-2027 och nytt år 

2028) 

• Ventilation utbyte av styrenheter: 2,0 mnkr, varav 1,0 mnkr år 2024 och 1,0 

mnkr år 2025 (ny) 

• Utbyte belysning: 3,5 mnkr, varav 2,0 mnkr år 2024 och 1,5 mnkr år 2025 

(ny)  

• Knåda skola, Ny parkering och vändplan: 1 500 tkr år 2027 (år ändrat från 

2024 till 2027) 

• Knåda skola, Ventilation skolan: 1,5 mnkr år 2024 

• Roteberg skola, Hämta/lämna- parkering: 1,65 mnkr år 2027 (år ändrat från 

2025 till 2027 och belopp ändrat från 1,5 mnkr till 1,65 mnkr) 

• Roteberg skola, Barnvagnsförråd: 450 tkr år 2027 (år ändrat från 2025 till 

2027) 

• Renovering Alftaskolans kök: 3,5 mnkr år 2024 (ny) 

• Furan, Golv i kök: 200 tkr år 2024 (belopp ändrat från 150 till 200 tkr) 

 

Fritidsanläggningar: 2,3 mnkr varav 2,5 mnkr funnits i investeringsplan sedan 

tidigare. Investeringsobjekten är följande: 

• Alfta sim- och sporthall, Mät och styrtavla: 100 tkr år 2024 (ny) 

• Alfta sim- och sporthall, UV-ljus för vattenrening: 120 tkr år 2025 (ny) 

• Forsparken, Konstgräsplan: utgått (tidigare 2,5 mnkr år 2026) 

• Forsparken, Redskapsbärare, multimaskin: 700 tkr år 2026 (ny) 

• Forsparken, Ismaskin Alfta ishall: 1,2 mnkr år 2026 (ny) 

• Celsiushallen, UV-ljus för vattenrening: 120 tkr år 2024 (ny) 

• Celsiushallen, Automatisk avblödning: 60 tkr år 2024 (ny) 

 

Övriga lokaler: 0,4 mnkr varav 0 mnkr funnits i investeringsplan sedan tidigare och 

resterande är nya medel. Investeringsobjekten är följande: 

• Ombyggnation ledningsplats: 400 tkr år 2024 (ny) 

 

Infrastruktur: 49,03 mnkr 

Gator och cykelvägar: 29,0 mnkr varav 23,0 mnkr funnits i investeringsplan sedan 

tidigare och resterande är nya medel. Investeringsobjekten är följande: 

• Gator gång och cykelvägar: 29,0 mnkr varav 5,5 mnkr per år 2024-2025 

och 6,0 mnkr per år 2026-2028 (nytt år 2028) 

 

Broar: 0,4 mnkr varav 0,4 mnkr funnits i investeringsplan sedan tidigare,  

• Återinvestering broar 400 tkr år 2025 (år ändrat från 2024 till 2025)  
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Mark: 6,25 mnkr varav 5,0 mnkr funnits i investeringsplan sedan tidigare.  

• Marklösen 6 250 tkr varav 1 250 tkr årligen 2024-2028 (nytt år 2028) 

 

Gatubelysning: 10,0 mnkr varav 10,0 mnkr funnits i investeringsplan sedan 

tidigare.  

• Återinvestering gatubelysning: 10,0 mnkr varav 2,5 mnkr årligen 2024-2027  

 

IT, 26,093 mnkr 

IT administration: 6,997 mnkr varav 5,072 mnkr funnits i investeringsplan sedan 

tidigare och resterande är nya medel. Investeringsobjekten är följande: 

• Byte föråldrade datorer: 6 757 tkr varav, 1 488 tkr år 2024, 1 799 tkr år 

2025, 1 052 tkr år 2026, 1 089 tkr år 2027 och 1 329 tkr år 2028  (nytt år 

2028, ändrade belopp övriga år) 

• Underhåll av fastighetsnät och byte av switchar: 240 tkr år 2024 (ny) 

 

IT i skolan: 19,096 mnkr varav 14,099 mnkr funnits i investeringsplan sedan 

tidigare och resterande är nya medel. Investeringsobjekten är följande: 

• IT i skolan 19 096 tkr varav 3 381 tkr år 2024, 3 765 tkr år 2025, 4 397 tkr år 

2026, 3712 tkr år 2027 och 3 841 tkr år 2028 (nytt år 2028, ändrade belopp 

övriga år) 

 

Övrigt 22,93 mnkr 

22,93 mnkr varav 9,1 mnkr funnits i investeringsplan sedan tidigare och resterande 

är nya medel. Investeringsobjekten är följande: 

• Akustikplattor 1,0 mnkr, varav 200 tkr årligen 2024-2028 (ny) 

• Övrigt Kommunstyrelsen: utgått (tidigare budgeterat 300 tkr 2024-2027) 

• Övrigt Socialnämnden 2,0 mnkr varav 400 tkr årligen 2024-2028 (nytt år 

2028) 

• Leasingbilar 16,2 mnkr varav 3,9 mnkr år 2024, 6,1 mnkr år 2025, 2,1 mnkr 

år 2026, 1,8 mnkr år 2027 och 2,3 mnkr år 2028 (nytt år 2028, ändrade 

belopp övriga år) 

• Laddboxar till elbilar 580 tkr varav 120 tkr år 2024, 220 tkr år 2025, 40 tkr år 

2026, 80 tkr år 2027 och 120 tkr år 2028 (ny) 

• Nya möbler och ljudabsorbenter till skolmatsal i Roteberg 300 tkr år 2025 

(ny) 

• Ny köksutrustning till Furans kök 400 tkr år 2024 

• Årligt konstinköp 250 tkr varav 50 tkr årligen 2024-2028 
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• Inventarier till nybyggnation- Nya förskolan i Alfta 1 000 tkr år 2024 (ny) 

• Pedagogisk skolgårdsmiljö 450 tkr år 2024 (ny) 

• Portabelt reservelkraftverk 750 tkr år 2024 (ny) 

 

Jämfört med förvaltningarnas/nämndernas förslag: 

Totalt sett äskade förvaltningarna/nämnderna ca 154,6 mnkr. Det förslag som nu 

ligger innehåller investeringar på 151,3 mnkr.  

 

Det som skiljer är konstgräsplan Forsparken 2,5 mnkr och två portabla 

reservelkraftverk har minskats till ett portabelt reservelkraftverk och budgeten har 

därmed minskats från 1,5 mnkr till 750 tkr. 

 

Ett flertal investeringar har även flyttats i tid: 

Viksjöfors skola- golv i kök och matsal har flyttats från 2024 till 2028 

Knåda skola- ny parkering och vändplan har flyttats från 2024 till 2027 

Alfta sim- och sporthall- UV-ljus vattenrening har flyttats från 2024 till 2025 

Reinvestering broar enligt plan har flyttats från 2024 till 2025 

Förnyelse centrummiljö Alfta har flyttats från 2024 till 2025 

Förnyelse centrummiljö Edsbyn har flyttats från 2024 till 2025 

Nya möbler samt ljudabsorbenter till skolmatsal Roteberg har flyttats från 2024 till 

2025 

Roteberg skola- Hämta/lämna parkering har flyttats från 2025 till 2027 

Roteberg skola- Barnvagnsförråd har flyttats från 2025 till 2027 

Forsparken- Redskapsbärare, multimaskin har flyttats från 2025 till 2026 

Forsparken- Ismaskin Alfta simhall har flyttats från 2025 till 2026 

 

Jämfört med tidigare beslutad investeringsplan: 

I tidigare beslutad investeringsplan fanns för åren 2024-2027 totalt 79,1 mnkr och i 

nuvarande förslag är budgeten 126,1 mnkr för dessa år. Alltså en utökning på 47 

mnkr.  

 

Ökningen inom investeringsområdet fastighet är 34,4 mnkr främst till följd av att det 

skett en utökning av anslaget för ospecificerade investeringar i 

fastigheter/återinvesteringar i fastigheter från ca 1,2 mnkr till 25,9 mnkr. Det har 

även tillkommit investeringar inom belysning och ventilation 6,1 mnkr samt 

renovering av Alftaskolans kök 3,5 mnkr. 
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Det är också en utökning under övrigt med 10,8 mnkr vilket till stor del är kopplat till 

bilar där leasingbilar och laddboxar till elbilar tidigare var 7,2 mnkr och nu är 14,4 

mnkr. Några investeringar är nya. Investeringar i kök och matsalar 0,7 mnkr. Ett 

portabelt reservelkraftverk 0,8 mnkr, pedagogisk skolgårdsmiljö 0,5 mnkr, ytterligare 

medel för inventarier Skogsbackens förskola 1 mnkr och akustikplattor 1,0 mnkr. 

 

 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2023-05-29 § 111 Investeringsplan 2024-2028 

Förslag till kommunstyrelsen, 2023-05-26 

Investeringsplan 2024-2028 

Investeringsplan 2024-2028 per år och anläggning (jämförelse med tidigare beslut) 

 

Skickas till 

Samtliga nämnder, Ekonomiavdelningen 
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§ 67 Dnr 2023/00486 

Investeringsplan VA 2024-2028 

Kommunfullmäktiges beslut 

1.  Kommunfullmäktige antar investeringsplan för VA-verksamheten för åren 

2024 till 2028. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelseförvaltningen har granskat av Helsinge Vatten AB föreslagen 

investeringsplan för VA-verksamheten för åren 2024 till 2028. Investeringsplanen 

svarar upp mot de behov som verksamheten kräver för en robust och framtidssäker 

VA-försörjning och baseras på erfarenheter från driften, lagkrav mm. 

 

Ärendet 

VA-anläggningarna i Ovanåkers kommun ägs av Ovanåkers kommun som också är 

huvudman för verksamheten. Driften sköts av det kommunala driftbolaget Helsinge 

Vatten AB och de utför även en stor del av investeringarna i egen regi. Helsinge 

Vatten AB tar fram ett förslag till investeringsplan baserat på de erfarenheter de 

erhåller vid driften av anläggningarna, lagkrav mm. Förslaget hanteras därefter 

politikiskt på liknande sätt som de kommunala investeringarna och beslutas av 

kommunfullmäktige. VA-verksamheten ligger särredovisad i kommunens ekonomi 

och Ovanåkers kommun har beslutat att VA-taxan till 100 % ska täcka kostnaderna 

för drift och investeringar. 

 

Investeringsplanen 

Förslaget till investeringsplan 2024 – 2028 bygger i stora delar på föregående 

periods investeringsplan där stort fokus ligger på i att reinvestera i ledningsnätet för 

att minska läckage. En ny slamavvattning vid Edsbyns avloppsreningsverk tillhör 

också en av de större posterna. Vidare kommer ett speciellt fokus under kommande 

investeringsperiod vara att uppdatera styr- och reglertekniken vid vattenverk och 

avloppsreningsverk. 
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Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2023-05-16 § 61 Investeringsplan VA 2024-2028 

Tjänsteskrivelse, 2023-05-08 Planeringschef 

Investeringsplan VA Helsinge Vatten AB 

 

Skickas till 

Helsinge Vatten AB, Planeringsavdelningen, Ekonomikontoret 
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§ 68 Dnr 2022/01230 

Beslut om antagande av Planeringsstrategi 

Kommunfullmäktiges beslut 

1.  Att anta planeringsstrategi för Ovanåkers kommun. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Den 1 april 2020 ändrades 3 kap i plan- och bygglagen med syftet att 

översiktsplaneringen ska bedrivas kontinuerligt, vara framåtsyftande och att 

översiktsplanen ska hållas aktuell. Detta innebär att den tidigare 

aktualiseringsprövningen nu ersätts med en planeringsstrategi som ska antas 

senast 24 månader efter det ordinarie valet. Görs inte detta upphör översiktsplanen 

vara aktuell och slutar därmed att gälla. 

 

Kommunstyrelseförvaltningens bedömning är att en ny kommunövergripande 

översiktsplan inte behöver tas fram och att det fortsatta planeringsarbetet främst 

ska fokusera på att hålla planeringsdokument relaterade till översiktsplanen 

aktuella. 

 

Ärendet 

Planeringsstrategin syftar till att dels ta ställning till ändrade 

planeringsförutsättningar av betydelse för översiktsplanens aktualitet, dels 

kommunens fortsatta arbete med översiktsplaneringen samt att bedöma i vilken 

utsträckning planen är aktuell. Strategin ska, utöver att pröva översiktsplanens 

aktualitet, även tydliggöra vägen framåt för det översiktliga planarbetet. Om 

översiktsplanen regelbundet blir föremål för politisk helhetsbedömning blir det också 

klarlagt om planen fortfarande ger uttryck för de övergripande politiska målen i 

kommunen.  

 

Varje kommun ska ha en aktuell översiktsplan som omfattar hela kommunen. 

Översiktsplanen ska ange inriktningen för den långsiktiga utvecklingen av den 

fysiska miljön. Ovanåkers kommuns översiktsplan ÖP 2030 antogs av 

kommunfullmäktige den 29 maj 2017. 

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

30(37) 

Sammanträdesdatum 

2023-06-19 

 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Sedan översiktsplanen antogs har ett antal lagändringar och nationella strategier 

antagits som behöver tas hänsyn till vid ett framtida översiktsplanearbete. De 

ändrade planeringsförutsättningarna bedöms inte påverka nuvarande 

översiktsplans aktualitet. Innehållet i översiktsplanen bedöms även vara fortsatt 

relevant med aktuella mål och strategier. Endast vissa delar har pekats ut för att 

ses över vid ett framtida arbete.   

 

I översiktsplanen nämns flera övriga översiktliga planeringsdokument, vissa redan 

framtagna, andra med målet att tas fram. Dessa har utvärderats och det kan 

konstateras att en del av de befintliga dokumenten är inaktuella och bör upphävas 

eller uppdateras. En annan slutsats som kan dras är att vissa dokument inte har 

tagits fram men bör tas fram, medan andra inte längre är relevanta för framtagande.  

 

Översiktsplanens innehåll är aktuellt och fortsatt relevant. Den fortsatta 

översiktsplaneringen bör därmed fokusera på att hålla planeringsdokumenten till 

översiktsplanen aktuella. 

 

 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2023-05-16 § 69 Planeringsstrategi 

Tjänsteskrivelse, 2023-05-08 

Planeringsstrategi 

ÖP 2030 

 

Skickas till 

Planeringsavdelningen 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

31(37) 

Sammanträdesdatum 

2023-06-19 

 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 69 Dnr 2023/00474 

Årsredovisning Samordningsförbundet Gävleborg 2022 

Kommunfullmäktiges beslut 

Att kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta: 

1. Att bevilja Samordningsförbundet Gävleborg och de enskilda 

förtroendevalda inom detta organ ansvarsfrihet för år 2022. 

 

 

Beslutsgång 

Gun-Marie Swessar (C) deltog inte i handläggning eller beslut i ärendet på grund av 

jäv. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige ska underställas årsredovisning, revisionsberättelse och 

granskningsrapport samt ge stämmodirektiv för årsstämman och godkänner 

bolagens årsredovisning innan årsredovisningen för Ovanåkers kommun 

behandlas. Årsredovisning, revisionsberättelse och granskningsrapport 

kompletteras successivt under ärendets handläggning. I tjänsteskrivelsen finns ett 

grundförslag vilket kan kompletteras under beslutsprocessen.       

 

 

 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2023-05-29 § 120 Årsredovisning Samordningsförbundet 

Gävleborg 2022   

Tjänsteskrivelse, 2023-04-27 

Årsredovisning Samordningsförbund Gävleborg 2022  

Revisionsberättelse Samordningsförbundet Gävleborg 2022 

Revisionsberättelse Samordningsförbundet Gävleborg 2022 KPMG 

 

Skickas till 

Samordningsförbundet Gävleborg 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

32(37) 

Sammanträdesdatum 

2023-06-19 

 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 70 Dnr 2023/00475 

Årsredovisning Kommunalförbundet Hälsingland 2022 

Kommunfullmäktiges beslut 

Att kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta: 

1. Att bevilja Kommunalförbundet Hälsingland och de enskilda 

förtroendevalda inom detta organ ansvarsfrihet för år 2022. 

 

 

Beslutsgång 

Yoomi Renström (S), Andreas Kissner (KD), Hans Jonsson (C) och Mikael Jonsson 

(M) deltog inte i handläggning eller beslut i ärendet på grund av jäv. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige ska underställas årsredovisning, revisionsberättelse och 

granskningsrapport samt ge stämmodirektiv för årsstämman och godkänner 

bolagens årsredovisning innan årsredovisningen för Ovanåkers kommun 

behandlas. Årsredovisning, revisionsberättelse och granskningsrapport 

kompletteras successivt under ärendets handläggning. I tjänsteskrivelsen finns ett 

grundförslag vilket kan kompletteras under beslutsprocessen.       

 

 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2023-05-29 § 121 Årsredovisning Kommunalförbundet Hälsingland 

2022   

Årsredovisning Kommunalförbundet Hälsingland 2022 

Revisionsberättelse Kommunalförbundet Hälsingland 2022 

 

Skickas till 

Kommunalförbundet Hälsingland 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

33(37) 

Sammanträdesdatum 

2023-06-19 

 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 71 Dnr 2023/00476 

Årsredovisning Inköp Gävleborg 2022 

Kommunfullmäktiges beslut 

Att kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta: 

1. Att bevilja Inköp Gävleborg och de enskilda förtroendevalda inom detta 

organ ansvarsfrihet för år 2022. 

 

 

Beslutsgång 

Yoomi Renström (S) och Hans Jonsson (C) deltog inte i handläggning eller beslut i 

ärendet på grund av jäv. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige ska underställas årsredovisning, revisionsberättelse och 

granskningsrapport samt ge stämmodirektiv för årsstämman och godkänner 

bolagens årsredovisning innan årsredovisningen för Ovanåkers kommun 

behandlas. Årsredovisning, revisionsberättelse och granskningsrapport 

kompletteras successivt under ärendets handläggning. I tjänsteskrivelsen finns ett 

grundförslag vilket kan kompletteras under beslutsprocessen. 

       

 

 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag 2023-05-29 § 122 Årsredovisning Inköp Gävleborg 2022 

Tjänsteskrivelse, 2023-04-27 

Årsredovisning Inköp Gävleborg 2022 

Revisionsberättelse Inköp Gävleborg 2022 

 

Skickas till 

Inköp Gävleborg 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

34(37) 

Sammanträdesdatum 

2023-06-19 

 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 72 Dnr 2023/00384 

Rapportering av ej verkställda beslut och avbrott LSS 
och SoL 2023 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunstyrelsen har tagit del av informationen. 

 

 

 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag Socialnämnden 2023-03-21 Rapportering av ej verkställda beslut 
och avbrott, LSS och SoL 2022 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

35(37) 

Sammanträdesdatum 

2023-06-19 

 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 73 Dnr 2023/00535 

Val av nämndemän för perioden 2024-01-01 till 2027-12-
31 

Kommunfullmäktiges beslut 

Ärendet bordläggs. 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

36(37) 

Sammanträdesdatum 

2023-06-19 

 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 74 Dnr 2023/00547 

Avsägelse från uppdrag som ledamot i socialnämnden 
och ersättare i miljö- och byggnämnden - Allan Olsson 
(SD) 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige godkänner avsägelsen av Allan Olsson (SD) som 

ledamot i socialnämnden och utser Max Granath (SD) till ny ledamot i 

socialnämnden, samt Robert Harrysson (SD) till ny ersättare i 

socialnämnden. 

2. Kommunfullmäktige godkänner avsägelsen av Allan Olsson (SD) som 

ersättare i miljö- och byggnämnden och utser Fredrik Johansson Åknes 

(SD) till ny ersättare i miljö- och byggnämnden. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Allan Olsson (SD) har avsagt sig uppdraget som ledamot i socialnämnden samt 

uppdraget som ersättare i miljö- och byggnämnden. 

 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2023-06-02 

Avsägelse från uppdrag 

 

Skickas till 

Avsagd ledamot/ersättare, vald ledamot, vald ersättare 

Kommunsekreterare, för registrering 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

37(37) 

Sammanträdesdatum 

2023-06-19 

 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 75 Dnr 2022/00071 

Information till kommunfullmäktige för kännedom 2023 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige har tagit del av informationen. 

 

 

 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse 

• Bollnäs kommunstyrelses beslut - Utred möjligheten till godstrafik på 

Järnvägen Orsa Bollnäs 

• Rapport om minoritetspolitikens utveckling 2022 

• Protokoll Företagshälsovårdsnämnd Region Gävleborg 2023-04-28 

• Sammanträdesplan för Sveriges Kommuner och Regioner 2024 

• Protokoll Hjälpmedelsnämnd Region Gävleborg 2023-05-05 

• Beslut om efterträdarval efter Ann-Christine Märges 

• Bilaga 1 - Förslag - 2023 Bolagsordning Kommunassurans Försäkring AB 

• Bilaga 2 - Förslag - 2023 Bolagsordning Kommunassurans Försäkring AB – 

ändringsmarkerad 

• Bilaga 3 - Förslag - 2023 Bolagsordning Kommunassurans Försäkring AB – 

ändringsmarkerad 

• Protokoll styrelsemöte Samordningsförbund Gävleborg 2023-06-02 

• Protokoll Bollnäs Ovanåkers och Ljusdals överförmyndarnämnd 2023-06-

13 

• Överförmyndarnämnden Bokslutsprognos 1 - April 2023 

• Protokoll Hjälpmedelsnämnden 2023-06-09 

 


